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»فرهیختگان«بامرورکاربردهایغیرنظامیفناوریهایهستهایدردنیاوایرانبهیکسوالمهمپاسخمیدهد

انرژیهستهایکجایزندگیبهکارمیآید؟

در این مقال که به سفارش موسسه 

ژئوپلیکیشـــن ایران نگاشته شده، 

سعی شده اپلیکیشن کلاب هاوس 

که به تازگی خیل عظیمی را ســـوی 

خود روانه ساخته، مورد تحقیق دقیق و عمیق قرار گیرد. محقق بعد از 

ول چرخی در روم های ناب با رفیق های ناباب و شنفتن سخن سلایق 

و علایق متفاوت به کتابت این مکتوب فائق آمد. موسسه ژئوپلیکیشن 

ایران از آحاد نوجوانان، جوانان و دیرین جوانان جهت مطالعه  این اثر 

فاخر دعوت به عمل می آورد. حتی اگر این موسســـه وجود نداشته 

باشد چیزی از اعتبار این متن کم نمی شود!

جغرافیایکلابهاوس: برنامـــک کلاب هاوس پلتفرمی مبتنی بر 

صداست و علت آن را باید از خواجه حافظ شیرازی جویا شد به هنگام 

سرودن: »از صدای سخن عشق ندیدم خوش تر/ یادگاری که در این 

گنبد دوار بماند«. زانجا که اســـتاد صاحب سخن پپسی)رضی الله 

عنه( فرمـــود: »در لحظه زندگی کن« ایـــن برنامک به صورت پخش 

زنده ایجاد شده. 

ملتکلابهاوس:علی الحق مع الحق بالحق کلاب وندان)شهروندان 

کلاب هاوس( از حق و حقیقت بی بهره اند، زیرا »هرکه را اســـرار حق 

آموختند/ مهر کردند و دهانش دوختند!« بخش قابل توجهی از تبعه  

کلاب هـــاوس را طبقه مرفه بی درد آی او اس تشـــکیل داده و معدود 

افرادی نیز از قشـــر مستضعف اندروید که دل به نیل زده و از نسخه  

غیررسمی مستفیضند. 

شرایطمهاجرت: جهت دریافت پاسپورت کلاب هاوس باید یکی از 

کاربران برای عالیجناب تان دعوت نامه بفرستد. پس از اخذ دعوت نامه 

با کپی کارت ملی، یک قطعه عکس ســـه درچهار با پس زمینه  رنگی، 

پوشـــه  مشکی متمایل به ســـفید و اصل گواهی فوت حضرت حوا به 

ســـفارت مربوطه مراجعه کنید. لازم به ذکر است محققانی که اخیرا 

درنیافتند اول تخم مرغ بوده یا مرغ، درحال تحقیق روی این موضوع 

هستند که اول دعوت نامه بوده یا کاربر. 

قانوناساســـیکلابهاوس: تنها صداســـت کـــه می ماند پس 

میکروفونت رو روشن کن عزیزم!

نظامسیاسیکلابهاوس: شیوه  نظام سیاسی این مملکت از عهد 

باستان گرفته شده و دارای طبقات اجتماعی است: 

1-طبقهنشانمیتیکومان: این طبقه دارای ستاره ای سبز هستند 

که حکم رئیس جمهور را دارند. 

2-طبقهدُرفشـــان: این طبقه به خاطر رانتی که برخوردارند همواره 

صاحب تریبون بوده و مشغول درفشانی هستند. 

3-فالودبایاسپیکرز: از رسته  پدر پسر شجاع. 

4-حضار: جمهور بی صدا. 

آیندهپژوهـــی: پیش بینی این قلم درمورد کلاب هاوس این اســـت 

که اگر شـــوهرعمه ها گوی دعوت نامـــه را بربایند و با ایجاد روم های 

خانوادگی سعی در بذله گویی کنند تا شکست این اپلیکیشن فاصله  

چندانی نیست. 

واحدهاومراکزدانشگاهآزاددرشهرهایقرمزتعطیلشد
با توجه به وضعیت قرمز کرونایی در تمامی مراکز استان ها، درخصوص نحوه 

فعالیت واحدها و مراکز دانشگاه آزاد اسلامی، اطلاعیه ای صادر شد. 

در اطلاعیه معاونت توسعه و مدیریت منابع دانشگاه آزاد اسلامی آمده است: 

با توجه به تاکید جناب آقای دکتر طهرانچی، رئیس محترم دانشگاه مبنی بر 

حفظ سلامت کارکنان دانشگاه در این ایام قرمز کرونایی و مصوبه جدید ستاد 

ملی مقابله با کرونا درخصوص تعطیلی ۱۰ روزه شهرهای قرمز، اعلام می گردد: 

کلیه واحدها و مراکز دانشگاهی در شهرهای قرمز تعطیل می باشند. البته 

تمامی کلاس های برخط و مجازی دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی در روزها 

و ساعت های مقررشده برقرار است و تعطیل نیست. 

 حضور کارکنان و ارائه خدمات در بخش های پشتیبانی، فنی و مالی  باید 

به گونه ای باشد که خللی در امور آموزشی )کلاس های آنلاین( به وجود نیاید و 

همچنین پرداخت های مالی و حقوق و.... دچار مشکل نشود. 

درخصوص مدیریت کلاس های برخط دانشجویان به گونه ای اقدام شود که 

خللی در امور جاری مورد نیاز وارد نشود. 

 کارکنان شیفتی کمافی السابق به فعالیت خود ادامه می دهند. 

 کارکنان واحدهای علوم پزشکی تابع تصمیمات معاونت علوم پزشکی دانشگاه 

هستند. 

 در سازمان مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی، کارکنان با حداکثر یک سوم حضور 

خواهند داشت. اولویت عدم حضور، با بیماران زمینه ای و مادرانی است که 

دارای فرزند خردسال هستند. تعیین حضور افراد در هر بخش با رئیس آن 

بخش خواهد بود. 

مراکزمشاورهوخوابگاههایدانشگاهآزادارتقامییابند
فرزاد جهان  بین، معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی در گفت وگو 

با ایسنا  درمورد برنامه های معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد در سال 

۱۴۰۰ گفت: »برنامه ما این است که مسیر فعلی را همچنان دنبال کنیم و در 

سال جدید، برنامه هایی مانند رقابت ملی کرسی های دانشجویان و صنایع خلاق 

فرهنگی را با جدیت ادامه دهیم.« 

جهان بین تصریح کرد: »ما برای سال ۱۴۰۰، ۶ برنامه داریم که یکی از آنها صدور 

کارنامه فرهنگی برای هر واحد دانشگاهی است. درمورد خوابگاه ها نیز تلاش ما 

ارتقای خوابگاه ها و رتبه بندی آنهاست. ارتقای مراکز مشاوره و رتبه بندی آنها نیز 

از دیگر اهداف ما برای سال ۱۴۰۰ است. پیوند میان ورزش قهرمانی و ورزش 

حرفه ای نیز از اهداف ماست تا به پرورش استعداد منجر شود.«

وی در پایان درمورد خوابگاه های دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: »درحال حاضر، 

دانشجویان پزشکی و رشته های مرتبط با پزشکی که حضور آنها در دانشگاه 

الزامی است،  با رعایت فاصله گذاری اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی 

در خوابگاه ها حضور دارند. به نحوی که  یک یا دو دانشجو در هر اتاق ساکن 

هستند. همچنین به دانشجویان خوابگاهی یک وعده غذای گرم ارائه می شود.« 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی درخصوص فعالیت سامانه 

»دانشجویار« این دانشگاه گفت: »این سامانه، ۱۶ آذر سال گذشته و همزمان 

با روز دانشجو با هدف ارائه ۷۰ خدمت به دانشجویان طراحی و رونمایی شده 

و به عنوان کانون تعامل دانشگاه و خانواده با هدف گسترش ارتباط و تعامل 

دانشگاه با خانواده دانشجویان است تا دانشجویان از نظر آموزشی، شخصیتی 

یا فرهنگی یک دوره ماندگار در طول زندگی خود را در دانشگاه آزاد اسلامی 

تجربه کنند.«  وی در رابطه با این سامانه ادامه داد: »ما بنا داریم در سامانه 

»دانشجویار«، ۷۰ خدمت از جمله صدور کارت دانشجویی و پایش سلامت 

که در بستر فضای مجازی انجام می شود   را به دانشجویان ارائه دهیم. قرار 

است با این سامانه حلقه ای درست شود تا محصولاتی که جامعه دانشگاهی 

دانشگاه آزاد اعم از اساتید،  دانشجویان و کارکنان تولید می کنند،  عرضه شود. 

درحال حاضر ۴ خدمت در این سامانه ارائه می شود که شامل »پایش سلامت«، 

»استاد راهنما تحصیلی«، »استاد مشاوره فرهنگی« و »کارت دانشجویی« است. 

درحال حاضر ۲۰ هزار نفر در این سامانه عضو هستند که در آینده این تعداد 

افزایش خواهد یافت.« 

جهان بین با اشاره به پیش رو بودن انتخابات ریاست جمهوری گفت: »سیاست های 

انتخاباتی دانشگاه آزاد به زودی اعلام می شود ولی خطر قرمز مدیریت دانشگاه 

این است که امکانات و منابع دانشگاه به هیچ نحوی درخدمت هیچ شخص و 

جریانی نباشد. راهبرد اصلی ما مشارکت حداکثری و کمک به انتخاب اصلح 

است. تشکل های دانشجویی نیز برنامه های سیاسی خاصی خواهند داشت 

که ما از آنها حمایت می کنیم.« 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی اضافه کرد: »آنچه اهمیت 

دارد این است که دانشجو در جریان تصمیمات دانشگاه قرار گیرد و بر تصمیمات 

دانشگاه اثر گذارد و همچنین بتوانیم از جنبه ظرفیت نظارتی دانشجو نیز در 

راستای پیشبرد بهتر اهداف دانشگاه استفاده کنیم. در این راستا،  شورای تعامل 

دانشگاه تشکیل شده است که در آن منتخبان دانشجویان که با رای دانشجویان 

انتخاب می شوند، در کنار مسئولان حضور داشته باشند تا اهداف و برنامه های 

دانشگاه نیز به صورت سیستماتیک محقق شود.« 

انضباطبخشیوشفافسازیدانشگاهآزادعملیاتیشدهاست
حسین جوادی، قائم مقام معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی 

در گفت وگو با ایسکانیوز گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی خانواده بزرگ و شجره 

طیبه نظام جمهوری اسلامی است که خدمات زیادی در حوزه آموزش، پژوهش 

و فرهنگ ارائه داده است. اگرچه سیاست های گذشته بر گسترش کمی بوده 

ولی در رویکرد جدید بیشتر توسعه کیفی مدنظر است و در حوزه اداری و مالی 

نیز بحث انضباط بخشی و شفاف سازی در دستورکار و عملیاتی شده است.« 

وی افزود: »چندین هزار شماره حساب در واحدهای دانشگاهی داشتیم که 

نظارت بر آنها در بعد درآمدی و هزینه ای مشکلاتی داشت، لذا اولین مرحله 

ایجاد خزانه کل بود که کلیه ورودی ها مشخص و براساس تخصیص، مجددا 

به حساب های هزینه ای استانی برگشت داده شود. علاوه بر آن به لحاظ اینکه 

واحدهایی هستند که به لحاظ هرم دانشجویی دخل و خرج خود را نمی توانستند 

پرداخت کنند، نیازمند نقدینگی بودیم لذا با این روش مدتی به واحدهایی که 

اصطلاحا زیان ده بودند فرصت جبران دادیم.« 

جوادی در ادامه افزود: »در کنار این مساله، باید درآمدهای شهریه ای را با دقت 

شناسایی می کردیم و متاسفانه سامانه هایی که داشتیم در حوزه آموزش به ویژه 

درآمد شهریه ای مشکلات زیادی داشت که هم در گزارش گیری و هم مغایرت 

با تعداد دانشجو، مشکلاتی وجود داشت و واحدها به صورت جزیره ای عمل 

می کردند و ما در سازمان نظارت مستقیم نداشتیم. یکی از شعارهای اصلی و 

اهداف هیات امنا و تاکید ریاست محترم دانشگاه شفاف سازی بود، لذا تصمیم 

جدی گرفته شد که سامانه های آموزشی یکپارچه شود.« 

قائم مقام معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی تشریح کرد: 

»این جراحی بزرگ ممکن بود در پیاده سازی با توجه به گستردگی دانشگاه 

و انتقال هایی که از سامانه های قبلی انجام شده، اشکالاتی داشته باشد که 

با تشکیل کمیته های مختلف مشکلات به حداقل رسید ولی در هر صورت ما 

به عنوان مسئول در دانشگاه وظیفه داریم همه موارد را با دقت بررسی  و روند 

امور را برای دانشجویان تسهیل کنیم. درحال حاضر کلیه درآمدهای شهریه ای 

شفاف شده و نیروی نظارت دانشگاه به صورت برخط کنترل می کند و درس ها و 

شهریه های همه دانشجویان بازنگری واستانداردسازی شده است.« 

وی ادامه داد: »در حوزه شفاف سازی کارهایی که نیاز بود را باید انجام می دادیم. 

اقدام بعدی ساماندهی حساب های نرم افزاری و دعوت از یک موسسه بسیار 

فنی و معتبر به نام موسسه حسابرسی »مفید راهبر« بود که کلیه دخل وخرج 

دانشگاه را حسابرسی کرده و گزارش ها را به هیات امنا ارائه می دهد. ما در کنار 

آن حسابرسی داخلی هم داریم که روزانه رصد می کنیم و کمیته اصلاح روش های 

فرآیندها ایجاد شده است که اثربخشی لازم را داشته باشد.« 

قائم مقام معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی، اظهار کرد: »در 

حوزه رفاهی کارکنان، منابع دانشگاه متاسفانه از نظر نقدینگی محدود است. 

به لحاظ هرم دانشجویی و اینکه متاسفانه در گذشته آمایش لازم به خوبی انجام 

نشد و شبکه توزیع رشته ها متناسب نبود، هرساله تعداد دانشجو کاهش داشته 

است که اگر تدبیر و سیاست های ریاست محترم دانشگاه در سال ۹۷ نبود، 

امروز حدود یک میلیون ودویست هزار دانشجو نداشتیم.« 

جوادی ادامه داد: »مساله بعدی مطالبات دولت است. مگر دانشگاه چقدر 

نقدینگی دارد که بیش از ۲۱۰۰ میلیارد تومان فقط از دولت طلب داشته 

باشد که از این مبلغ به جای پرداخت نقدی حدود ۸۷۰ میلیارد تومان ملک 

به دانشگاه واگذار شده است، درصورتی که ما خودمان ملک داریم. دوستان 

بنیاد شهید باید بدانند این مبلغ دیونی است که ما به همکاران خودمان 

بدهکاریم و از طرفی به لحاظ شرایط اقتصادی کشور و خانواده ها، متاسفانه 

۵۵  درصد از درآمدهای شهریه ای نزد دانشجو است که با توجه  حدودا 

به شرایط کرونا هنوز نتوانسته ایم وصول کنیم. در چنین شرایطی تدابیر لازم 

در حوزه معاونت توسعه انجام شد که خللی در روند جاری و پرداخت حقوق 

همکاران پیش نیاید. در این چند ماه بیش از چندصدنفر بازنشسته شدند و 

تعداد ۲ هزار نفر از کارکنان، خود را بازخرید کردند که تمامی مطالبات این 

افراد پرداخت شده است.« 

وی افزود: »بیشترین زیان را کرونا به دانشگاه تحمیل کرد. کلیه خدمات آموزشی- 

تجمعی، آموزش کوتاه مدت، مکان های مختلفی چون خوابگاه، استخر و سلف 

تعطیل شده است. بدون اینکه کارمندی را در این حوزه ها اخراج کنیم. با توجه 

به اینکه این مراکز از لحاظ خدماتی تعطیل شده است، سالانه بین ۱۸۰۰ تا 

۲۰۰۰ میلیارد تومان خسارت به دانشگاه وارد شد. از طرفی هزینه زیادی در 

زیرساخت های الکترونیک  کردیم، وقتی از زیرساخت صحبت می کنیم یعنی برای 

یک میلیون و ۲۰۰ هزار دانشجو، ۲۵ هزار هیات علمی و استادان حق التدریس؛ 

آموزش مجازی تسهیل شده است.« 

قائم مقام معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی در پایان 

خاطرنشان کرد: »در ۷ ماه گذشته باوجود همه  طلب ها از دولت و دانشجویان، 

تورم بسیار بالا در کشور و اوضاع نابسامان کرونا، دانشگاه در مسیر پیشرفت و 

توسعه قرار گرفته است، اما گویا برخی از رو به جلو بودن دانشگاه ناراحت هستند 

و سعی دارند دانشگاه وارد حاشیه شود. تمام تلاش ما این است که سال آتی 

سال بهبود معیشت کارکنان شود.« 

   چه خبر از دانشگاه   حرف آزاد دانشجو

صفحه6رابخوانید

گزارش»فرهیختگان«ازنتایجسفررئیسدانشگاهآزادبهمنطقهمکراندرسیستانوبلوچستان

انقلاباسلامی
خودباوریرا
درعرصههنر
تقویتکرد

رئیسدانشگاهسوره

درگفتوگوبا»فرهیختگان«:
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 کلاسکلاب

تاکیدمعاونوزیربهداشتبر
واکسیناسیونسریعتردانشجویان
5

انضباطبخشیوشفافسازی
دانشگاهآزادعملیاتیشدهاست
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واحدهاومراکزدانشگاهآزاد
درشهرهایقرمزتعطیلشد
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هرا معدن کن 
دانشجوی رشته فیزیک دانشگاه قم

دستورالعملهایاجرایینظامنامه
آموزشالکترونیکیتدوینمیشود


